
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 19/4 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Eva, Jane, Julie, Niels Christian, Olav, Synnøve, Thomas, Troels-Henrik 

Svend er pr. 1/4 udtrådt af fællesrådet, da han er flyttet fra Trøjborg 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Den udsendte dagsorden blev vedtaget med et par tilføjelser. 

 

3. Referat fra møde den 22/3 2023 underskrives 

Referatet var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. Markedsføring  

Uddelingen af flyers til butikker på Trøjborg var næsten afsluttet. Alle tager 

venligt imod, men nye indmeldelser som følge heraf lader vente på sig. En liste 

over medlemmer pr. 19/4 blev omdelt og gennemgået. Der er fortsat behov for at 

rykke nogle af dem personligt, som endnu ikke har indbetalt kontingentet. 

 

Det blev diskuteret, om fællesrådet kunne være initiativtager til at samle 

foreningerne og institutioner på Trøjborg om en samlet event, fx en Trøjborgfest. 

Især større samarbejde om udadvendt aktivitet med Handelsstandsforeningen og 

Beboerforeningen kunne både styrke sammenholdet på Trøjborg og – måske – give 

fællesrådet en stærkere basis i forhold til kommunen. Det blev besluttet at 

fortsætte med de eksisterende aktiviteter gennem arbejdsgrupperne og deres 

samarbejde med andre, ikke mindst motionsløbet og de grønne aktiviteter. 

 

Der er fortsat behov for at kigge hjemmesiden kritisk igennem (Julie og Niels 

Christian). 

 

5. Nyt fra aktivitetsområderne 

Kommunen er kommet med en oversigt over, hvad der inden for den økonomiske 

ramme kan gennemføres af trafikal fredeliggørelse. Oversigten præsenteres på et 

borgermøde den 16/5, kl. 16.30 – 18.00 i Huset Trøjborg. Kommunen har 

udarbejdet flyer og plakat, som fællesrådet omdeler. Trafikudvalget får den 

nødvendige støtte hertil fra bestyrelsens medlemmer. 

 

Plukkehaven på Steen Billes Torv fortsætter med frivillige, selv om fraflytning 

mv. indimellem gør det vanskeligt. I midten af maj forventes svar på ansøgningen 

til Nordea-Fonden om støtte til Det Grønne Hjørne. Kommunen vil formentlig 



opsætte bænke midlertidigt på Det Grønne Hjørne, men det er uklart, hvem der 

har ansvaret for nødvendig oprydning i forbindelse med brugen heraf. For at 

synliggøre den reelle biodiversitet På Trøjborg, blandt andet i de private haver, 

skal der udarbejdes et skema til en systematisk registrering (Julie udarbejder et 

forslag, om muligt til mødet i maj). 

 

Kulturudvalget arrangerer igen i år et motionsløb i Risskov (25/6). Hvis der ikke er 

tilstrækkeligt med penge til overs fra sidste år, dækker fællesrådet de resterende 

nødvendige udgifter. Udvalget overvejer at søge Tækkers Kulturfond og støtte til 

musikaktiviteter. 

 

6. Aarhus Kommune 

Siden sidste møde har Byrådet og Teknisk Udvalg blandt andet behandlet en 

markant udbygning på Frederiks Plads (lokalplan 1194) samt opførelse af boliger 

på den midtbynære del af Aarhus Ø (lokalplan 1181). Fællesrådet har tidligere 

afgivet høringssvar i denne. 

 

Det er besluttet at lave forsøg med borgerforslag, hvor et antal borgere inden for 

en periode kan få sat et forslag på Byrådets dagsorden. 

 

Flere partier har stillet forslag om, at Aarhus skal udvikles til en international 

metropol. 

 

Mod forventningen har Byrådet fravalgt at etablere toiletfaciliteter i Risskov; i 

stedet er prioriteret to toiletsteder i havneområdet. Det har ikke været muligt at 

få en begrundelse for prioriteringen, der undrer, fordi der først og tydeligt blev 

påpeget et toiletbehov i Risskov. 

 

Der udarbejdes en revideret Helhedsplan Randersvej, og de tre fællesråd er 

inviteret til møde herom den 23/5. Når forslaget foreligger, vurderes det sammen 

med fællesrådene på Christiansbjerg og Risvangen, der er langt mere berørt end 

Trøjborg, om det giver mening at deltage i orienteringsmødet. Hvis det er 

relevant, vil Synnøve deltage sammen med Bodil Svenstrup, der som 

beboerrepræsentant var med til den tidligere diskussion af sagen. 

 

Den 2/5 er der det årlige møde mellem fællesrådene og repræsentanter for 

Byrådet. Fra Trøjborg deltager Eva, Olav og Niels Christian. 

 

7. Netværk  

Møde i Midtbyforum den 23/3 diskuterede blandt andet Planstrategi 2023, især 

kommunens svar på en tidligere henvendelse og Midtbyforums gensvar. Næste 

møde er 26/4. Med Hjerte for Aarhus holder næste møde 26/4. 

 

 

 



8. Planstrategi 2023 

Midtbyforum har den 31/3 igen henvendt sig til Teknisk Udvalg og rådmanden, 

fordi man fortsat ikke forstår den reelle underprioritering af klima, det grønne og 

mobilitet. Henvendelsen lægger op til fortsat dialog. 

 

Bestyrelsen besluttede at udskyde diskussionen af Planstrategi 2023 til der forelå 

et udkast til høring. 

 

9. Mødeplan frem til generalforsamlingen i januar 2024 

Bestyrelsen besluttede følgende mødeplan: 

 

• Onsdag 23/8  

• Onsdag 13/9 

• Onsdag 11/10 

• Onsdag 15/11 

• Onsdag 20/12 

• Onsdag 17/1 2024 

• Mandag 29/1 2024 (generalforsamling) 

Bestyrelsens sommerafslutning ligger i forlængelse af mødet den 21/6. Der 

reserveres plads et passende sted (Synnøve).  

 

10. Eventuelt 

Troels-Henrik rejste spørgsmålet om mulige/sandsynlige reduktioner på 

børnepasningsområdet i området Trøjborg/Skovvang. Den foreliggende statistik er 

ikke helt entydig. I første omgang blev det besluttet at være opmærksom på 

mulige kommunale initiativer på området. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


